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Irásbeli kérdés

"Mit jelent a jogi jelleg bejegyzése iránti kérelem" címmel a Házszabály 91 . §-
a alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani Dr. Persányi Miklós
környezetvédelmi és vízügyi Miniszter Úrhoz .

Tisztelt Miniszter úr!

Mitől köztársaság egy köztársaság? Nem attól-e, hogy a benne élő polgárokat
egyenlő jogok illetik meg . Mitől jogállam egy jogállam? Nem attól-e, hogy az
állam tiszteletben tartja a tulajdon szentségét . Különös ritmusa a történelemnek,
amikor a szocialisták vannak hatalmon, valahogy az állam mindig késztetést
érez arra, hogy a tulajdon körül matasson .

A Hortobágyi Nemzeti Park igazgatósága 1700, többnyire külterületi
ingatlanokra széljegyet jegyeztetett be a Földhivatalnál „jogi jelleg bejegyzése"
címen a jászsági tájkörzetben 2004 . VIII . 12-én. A bejegyzési kérelemben
jogszabályi háttérre, vagy nemzeti parki határozatra nem hivatkozik .

A széljegyek ennek ellenére felkerültek 1700 ingatlanra, természetesen az
érintett tulajdonosok száma ettől lényegesen több, hiszen osztatlan közös
parcellákat is érint . A tulajdonosokat költségtakarékosságra hivatkozva sem a
Hortobágyi Nemzeti Park, sem a Földhivatal nem értesítette .

Miniszter Úr! Ön szerint nevezhető-e ez az eljárás polgárbarát intézkedésnek?
Szerintem nem nevezhető annak, és nem is az . Ez az eljárás hangsúlyosan
fölveti a nemzeti parkok esetében a hatósági és szakmai feladatok intézményi
szétválasztásának szükségességét .



Viszont az eljárás milyenségétől függetlenül a széljegynek következményei
vannak: a széljegyzett ingatlanok a nemzeti park engedélye nélkül nem
forgalomképesek.
A Nemzeti Földalap elállt vásárlási szándékától az időközben széljegyzett
ingatlanok esetében .

Tisztelt Miniszter Úr!
A környezetvédelem közös ügyünk, felelősség a jövő felé . Fontos nemzeti érdek
fűződik az elmúlt évtizedek erőltetett nagyüzemi gazdálkodás által okozott
környezeti károk felszámolásához . A hatósági eljárások viszont nem lehetnek
jogalap nélküliek és settenkedőek .

A következő kérdésekre várom Miniszter Úr válaszát :
l . Hány ingatlan esetében van folyamatban széljegyeztetési kérelem nemzeti
parkok részéről?
2. Hány ingatlan esetében történt meg a széljegyeztetés?
3 . Mit kíván tenni a Miniszter Úr a tulajdonosok hivatalos kiértesítése
érdekében?
4. Miért szelj egyeztetnek a nemzeti parkok jogalap megjelölése nélkül?
5 . Milyen lehetőséget lát a Miniszter Úr a nemzeti parkok szakmai és hatósági
feladatainak szétválasztására .

Várom Miniszter úr megtisztelő válaszát .

Budapest, 2004 . november 22 .
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